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Referat af møde i Fagudvalg for eReolen og 
tekstlicenser  

DATO 21. maj 2024 
TID Kl. 13.00 – 15.15 
STED Teams 
FAGUDVALG Ann-Britt von Seelen (ABS - formand), Anne Gren (AG), Pauline Raff 

(PR), Jakob Lærkes (JL), Claus Hagstrøm Hansen (CHH), Sanne Caft 
(SC) 

SEKRETARIAT Mikkel Christoffersen (MC), Torbjørn Porsmose Rokamp (TPR – ref.)  
TEAM EREOLEN Emma Alnor (EA)  
 
 

 

  
1. VELKOMMEN OG DAGSORDEN /ABS 

 
ABS bød velkommen og gennemgik mødets punkter 
 

2. SIDEN SIDST / ABS 
 
ABS fortalte om den gennemførte generalforsamling, hvor alle tilstedeværende deltog. 
Det blev nævnt af formanden at både 2024 og 2025 bliver økonomiske overgangsår. 
 
Det er officielt at Rolf Hapel er fungerende sekretariatschef frem til 26/6-2024 
 
Der er slået stilling op til ny sekretariatschef – sidste ansøgningsfrist i dag d. 21/5. Der er 
på nuværende tidspunkt kommet 11 ansøgninger. 
 
Den Digitale Alliance (DDA) har henvendt sig angående muligheden for at Foreningen Det 
Digitale Folkebibliotek afholder deres medlemsmøder og andre arrangementer under 
denne ”paraply”. Dette er blevet drøftet i bestyrelsen og svaret er at DDF’s 
medlemsmøder er møder i egen ret. 
 
Udbudspecialist-stillingen har haft ansøgningsfrist, og der er desværre kommet meget få 
ansøgere. Der afholdes ansættelsessamtaler torsdag d. 22/5. 
 
INDSTILLING 
Det indstilles at fagudvalget tager orienteringen til efterretning 
 
Beslutning 
Fagudvalget tog orienteringen til efterretning 
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3. KONSTITUERING AF FET /ABS 
En netop vedtaget vedtægtsændring på generalforsamlingen betyder, at forpersonen for 
udvalget ikke længere behøver være bestyrelsens repræsentant. 
 
ABS stiller ikke op til valg som forperson for udvalget. 
 
JL stiller sig til rådighed som forperson for udvalget. 
 
Jakob Lærkes blev valgt som ny forperson for udvalget.  

 
 

INDSTILLING 
Fagudvalget bedes konstituere sig 
 
Beslutning 
Jakob Lærkes blev valgt som ny forperson for udvalget.  

 
 

4. MEDLEMSDAG 17. JUNI/MCH 
 

BAGGRUND: 
På sin FET-dag besluttede udvalget at indstille til bestyrelsen at lave det planlagte 
digitale medlemsmøde om til et fysisk medlemsmøde og at udvide emnet fra 
abonnementspuljefordelingen til hele eReolens aftalekompleks. 
Sekretariatsledelsen bad efterfølgende også om at få emnerne Fælles Redaktion og 
Digital Børnefilial på programmet. Se også punkt 5. 
 
ABS understregede, at resultatet af medlemsmødet meget gerne skulle være, at 
bestyrelsen havde noget konkret at kunne tage en beslutning ud fra. Noget der rækker 
frem. Lige meget hvad man stiller op i denne situation, er der nogen der bliver ramt af det. 
Der skal komme noget legitimitet fra mødet til en bestyrelsesbeslutning. 
 
Herefter blev det drøftet hvor meget tid punktet skulle have på mødet. 
 
 
INDSTILLING 
Fagudvalget bedes beslutte en strategi for medlemsdagen 
 
Beslutning 
Udvalget var enige om at indstille, at der sættes mere tid af til at diskutere eReolens 
økonomi og fremtid. For at hente mere tid på dagsordenen, kan punktet om Fælles 
Redaktion blive til et kortere orienteringspunkt. 
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5. PROCES FOR ARBEJDET MED FÆLLES REDAKTION /EA 

 
EA gav en status på proces og plan for det videre arbejde i FR 
 
 
INDSTILLING 
Det indstilles at fagudvalget tager orienteringen til efterretning 
 
 
Beslutning 
Fagudvalget tog orienteringen til efterretning  

 
 

6. NY PODCASTAFTALE MED SAGA/L&R/MCH 
 
MC orienterede om en mulig ny 2-årig aftale med Saga Books på podcasts. 
 
JL forhørte sig til den reelle timepris, idet en podcastepisode er meget kortere end en 
lydbog (EA fortalte her at børnelydbøgerne generelt også er ret korte. Børn kan heller ikke 
skelne mellem lydbøger og podcasts, for dem er det bare lyd). 
 
MC redegjorde for gennemsnitsprisen på podcast-episoder, som ligger på niveau med 
korte lydbøger 
 
Man drøftede herefter om stigningen på antallet af titler og episoder ville skabe et mere 
kaotisk indtryk af sitet, men formidlingen sker gennem genrer og kategorier og det 
fungerer fint. 
 
Der var enighed om at de små formater er meget oppe i tiden, og at det derfor giver 
mening at udvide indholdet af podcasts på eReolen. 
 
EA slog et slag for de børnerelaterede podcasts, som generelt er af høj kvalitet. 
 
 
INDSTILLING 
Fagudvalget bedes beslutte, om der ønskes at indgå en podcast-aftale på de beskrevne 
vilkår 
 
Beslutning 
Fagudvalget besluttede at bakke op om de fremlagte vilkår, for den nye podcastaftale 
og støttede hermed indgåelse af en ny aftale. 
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7. PROJEKTANSØGNINGER 2024/EA 
EA fremlagde projektideer til projektansøgninger i 2024 for Den Fælles Redaktion. 
 
BAGGRUND: 
Udviklingspuljen udbydes igen i 2024 
Temaerne kendes endnu ikke 
Bestyrelsen har ikke taget stilling til en strategi for puljen 2024 
 
Proces: 
Projektidéer præsenteres for fagudvalgene. Fagudvalget viderebringer en indstilling til bestyrelsen 
 
Foreløbige idéer til ansøgninger: 
 
1. Modningsprojekt: AI-recommender til børn 

— Skal hjælpe børn med at finde den rigtige bog med AI 
— Samarbejde med Gejst Studio (som har lavet design til Børneuniverset, Bibliobitterne og er langt 

med AI) 
— Masser af børneinddragelse/samskabelse med målgruppen 
— Udvikling af 3-5 prototyper som testes af blandt målgruppen (mhp. udvikling i nyt projekt) 
— Skal på sigt kobles på det nye børneunivers og bruges til at formidle både digitale og fysiske bøger 

 
2. Formidlingsprojekt (voksne) 

— Udvikling og afprøvning af nye formater til anvendelse i den fælles redaktion 
— Samarbejde med biblioteker 

 
3. LitGaming 2.0 

— Videreudvikling af projektet LitGaming (SLKS 2024) 
— Produktion af 5-6 videoer med drenge der gamer og taler om bøger i same genre 
— Hjælper drenge med at tale om følelser med udgangspunkt i bøger 
— Samarbejde med 4-5 PLC 

 
4. Formidlingsprojekt (børn) 

— Videoformidling som tager udgangspunkt i børns hverdag og interesser 
— Fokus på øget trivsel gennem læsning 
— Anbefalinger af konkrete bøger 
— Samarbejde med biblioteker/PLC mhp. indkøb af de formidlede bøger  
— Kobles evt. op på nogle af de store udviklingsprojekter på børneområdet, som Go er partnere på  

 
 
Projektideerne blev herefter drøftet i udvalget. 
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INDSTILLING 
Fagudvalget bedes indstille projektideer til bestyrelsen 
 
Beslutning 
Fagudvalget var enige om at projekt 1. AI-recommenderen til børn var mest interessant, 
projekt 2 var mindst interessant eller mangler mere information. Når beskrivelsen af 
puljens emnefokus, er det måske projekt 3 og 4 der viser sig at være mest levedygtige. 

 
8. EVT. 

 
Der var ikke noget til evt. 


